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Zápis  
 6. jednání Bezpečnostní rady ORP Ústí nad Orlicí 

ze dne 19. června 2025 

 
Program jednání: 
 Úvod  

1. Zpráva o stavu splnění usnesení BR 
2. Stav zpracování HP a KP 
3. Stav povodňové ochrany, Digitální povodňový plán 
4. Plán nezbytných dodávek 
5. JSVV 
6.  Různé 

 6. 1.  Informace – Koncepce přípravy občanů k obraně státu  
 6. 2.  Informace – Strategie rozvoje HZS ČR do roku 2030 
 6. 3. Informace – Výpis z 1. jednání BRPk (13.12.2024) 

 
 
Přítomni:                      Petr Hájek – předseda BR: služební cesta 

Jiří Preclík – místopředseda BR 
Ing. Josef Nykodým – tajemník BR 
Mgr. Gabriela Mánková – člen BR 
 Mgr. Tomáš Kopecký – člen BR 

plk. Mgr. Radomír Štantejský  – člen BR 
Jiří Novák – člen BR 

 
Omluveni:   

plk. Ing. Libor Dušek – člen BR  
MUDr. Milada Krejčová – člen BR 

 
  

 

Hosté:     X 
 

začátek jednání: 09:00 hod 
konec jednání:  10:35 hod 
místo jednání: zasedací místnost RM Ústí nad Orlicí  
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Úvod 
 

Starosta města Petr Hájek – předseda BR, přivítal všechny přítomné členy BR ORP 
Ústí nad Orlicí a zahájil šesté řádné jednání.  
Přivítal a představil členům BR nového Náčelníka zásobovacího úseku Ústí nad 
Orlicí – Kerhartice: mjr. Ing. Lukáš Vostřel. Ten představil hlavní úkoly zásobovacího 
úseku, seznámil členy BR s personální obsazeností, výkonností a směřováním 
zásobovacího centra a nejbližšími úkoly, které budou realizovány.  
 
Zasedání BR bylo svoláno elektronicky – Pozvánkou ze dne 22. května 2025. Řádně 
omluven zástupce HZS Pk – p. plk. Ing. Dušek (služební cesta) a ZZS Pk MUDr. 
Krejčová (nemoc), přítomno bylo 7 členů BR = nadpoloviční většina členů – BR je 
usnášeníschopná. 
 
Zápis z 5. jednání je zveřejněn na webu a nebyla vznesena žádná připomínka ani 
podnět k opravě. Z jednání bude zpracován listinný zápis, který bude následně 
zveřejněn na webu bez jednotlivých usnesení. Zvukový ani obrazový záznam není 
nutný, nebude pořizován. 
Z přítomných členů neměl nikdo žádné podněty ani připomínky k Zápisu 5. jednání 
BR ORP Ústí nad Orlicí,  připravenému programu, způsobu jednání, dotazy nebo 
úpravě programu.  
 
Místopředseda BR uzavřel úvod bez usnesení 
 

BR souhlasí s navrženým programem bez doplňujících opatření. 
 
Výsledek hlasování: Pro:    7 

            Proti:    0 
    Nehlasoval   0 
    Zdržel se hlasování: 0 

 
 
Ad 1) Zpráva o stavu splnění usnesení BR 

 
Usnesení č. 1-10 doloženo.  Usnesení č. 11 – Schválení Pracovního plánu 

BR na rok 2025 - bez termínu, splněno. Usnesení č. 12 - Schválení Plánu kontrol 
v roce 2025 – bez termínu, plněno průběžně (změna termínů u kontrol obcí ve 
správním území  - přeloženo na září-říjen 2025). Usnesení č. 13 – Zpráva o 
povodňové situaci ze září 2024 (bod a) bude plněn v září 2025, bod b) doloží TPK 
v bodu 3 dnešního jednání, bod c) doloží TBR v bodu 3 dnešního jednání       
 
Místopředseda BR uzavřel bod 1) bez usnesení:  
 

BR bere na vědomí doklad o plnění usnesení bez dalších návrhů nebo 
připomínek. 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 
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Ad 2.)  Stav zpracování HP a KP   
 
Na základě programového prohlášení vlády ČR mělo dojít k novelizaci krizových 
zákonů. Tato skutečnost však nebyla realizována a tak došlo v uplynulém období 
pouze k dílčím opravám ve zmiňovaných dokumentech. Členové BR byli podrobně 
seznámeni se všemi aktualizacemi 
  
Místopředseda BR uzavřel bod 2) bez usnesení   
 
BR bere souhrnnou informaci o stavu zpracování HP a KP na vědomí bez 
doplňujících opatření a dalších úkolů. 
 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 

 
 
Ad 3.) Stav povodňové ochrany, Digitální povodňový plán 
 
TPK předložil Zápis z povodňové prohlídky vodních toků Tichá Orlice a Třebovka ze 
dne 5. června 2025. Předseda BR a PK se zápisem nesouhlasil a zkritizoval nánosy 
a naplaveniny v řece Tichá Orlice. Vydal úkol k zaslání dopisu firmě Povodí Labe 
s požadavkem na odstranění letitých nánosů, zkapacitnění a zlepšení průtoku 
vodního toku.     
 
TBR předložil návrhy na mobilní protipovodňovou ochranu. V rozpravě došlo na 
kritiku návrhu. Byly předloženy pouze návrhy typů a cen firem bez dalšího 
rozpracování. Chyběly údaje o životnosti, zárukách, recenze uživatelů, použitých 
materiálech, skladovatelnosti, termínech dodání a zkušenosti z praktického užití. 
Vedení města požadovalo co nejrychlejší odstranění nedostatků a doplnění 
požadovaných informací ve formě uceleného materiálu pro jednání Rady města.       
 
Předseda BR uzavřel bod 3) usnesením č. 14/BRUO/2025:  

 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 

 
 
 
  Ad 4.)  Plán nezbytných dodávek 

 
Plán nezbytných dodávek je součástí Krizového plánu, část B2, jeho obsah se 
projednává každoročně samostatně. Skládá se ze tří částí:  
a) Seznam požadovaných nezbytných dodávek (1 str.) 
b) Seznam nezajištěných nezbytných dodávek  (4 str.) 
c) Přehled dodavatelů nezbytných dodávek  (4 str.) 
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Při plánované kontrole v měsíci květnu 2025 byl tento dokumentu součástí 
předložené dokumentace. V minulosti jsem Vás informoval o našich požadavcích: 1x 
velkokapacitní BUS pro potřeby případné evakuace (pro imobilní občany nebo jinak 
tělesně postižených) a 1x velká EC 31-75 kW. Druhý požadavek je v systému 
nepokrytý -  tzn, není v našich možnostech jej zajistit. Kontrolou bylo požadováno, 
tuto nezbytnou dodávku vyžádat u nadřízeného stupně. Uvedený dokument tak 
bude zpracován a zaslán na Odbor krizového řízení Pk. Kontrola nic dalšího 
neshledala a požadavky nezpochybnila.         
 
Předseda BR uzavřel bod 4) usnesením č. 15/BRUO/2025:  
   
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 

 
 
Ad 5.)  JSVV (Jednotný systém výstrahy a varování) 
 
V říjnu 2024 byla provedena plánovaná kompletní revize JSVV. Firmě, zajišťující 
revizi – Empemont, Valašské Meziříčí, byly předány požadavky na opravu a seřízení 
systému v ul. Švermova, Družstevní, Heranova, Truhlářská a Na Šěpnici, dále téměř 
nefunkční pobočná ústředna v Černovíru.  
Celkem bylo vyměněno 67 baterií v koncových prvcích v ceně 58 tis., 5 koncových 
spinačů včetně dobíjení v ceně 12 tis. a byly vyměněny 2 záložní zdroje pobočných 
ústředen v Černovíru a Knapovci v ceně 13,5, tis. (právě záložní zdroj pobočné 
ústředny byl příčinou nefunkčnosti v lokalitě Černovír.) Podrobná cenová kalkulace 
je součástí zprávy.  
 
Na 5 jednání BR jsem Vás informoval o rozšíření systému o 1 LVS v Knapovci. Pro 
rok 2025 předkládám cenovou kalkulaci 2 ks LVS. V současné době se jedná o 
vybudování nového LVS na jezu v Kerharticích. Tento požadavek vznikl na základě 
žádosti měst Brandýs nad Orlicí a Choceň. Předběžně je dojednáno sdružení 
finančních prostředků na nákup a vybudování LVS a provoz s údržbou by byl 
financován z našich prostředků. Situace je v řešení.         
 
Místopředseda BR upozornil, že přestala být funkční tzv. velká siréna na VÚB a na 
podměstí není JSVV téměř slyšet a rozumět hlášení. V některých částech města 
jsou koncové prvky opakovaně mimo provoz.  
 
TBR sdělil, že HZS vyřazuje z provozu rotační sirény a obdobné koncové prvky pro 
svoji nákladnost údržby a problematicky udržitelný provoz. 
  
Předseda BR uzavřel bod 5. usnesením č. 16/BRUO/2025 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 
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 6.1. Informace – Koncepce přípravy občanů k obraně státu 
 
Vláda ČR v  lednu 2025 Usnesením č. 11, schválila Koncepci POKOS 2025-2030.  
Tento dokument v úvodu shrnuje důvody jeho zpracování a stanovuje tyto 4 pilíře 
realizace: 
1) Vzdělávání 
2) spolupráce s nevládními organizacemi 
3) plánování obrany státu 
4) strategická komunikace 
Dokument se po dlouhé době podařilo celkem dobře zpracovat a dokonce v něm 
analyzovat (přiznat) většinu nedostatků a problémů současnosti. Realizaci tohoto 
dokumentu zcela jistě napomůže současný trend navyšování finančního zajištění 
resortu Ministerstva obrany. Rozpracování a konkretizaci úkolů zejména za 
krizových stavů pro naše prostředí (zákonné úkoly ORP = zákon č.585/2004 Sb., o 
branné povinnosti a jejím zajišťování – branný zákon a zákon č. 222/1999 Sb., o 
zajišťování obrany ČR) bude náročné a složité. Sami zástupci AČR hledají způsoby 
řešení. V současnosti je POKOS celkem dobře rozpracován a realizován pouze 
v době klidového (mírového) stavu. 
V roce 2023 jsme ve spolupráci s KVV Pardubice připravili a provedli ukázku 
prostorů odvodního řízení. Ve čtvrtek 26. června 2025 bude provedeno celostátní 
cvičené odvodní řízení – v Pardubickém kraji u ORP Žamberk a ORP Přelouč. Tento 
nácvik je v souladu s tímto dokumentem vycházejícím ze zákonné normy.              
 
Dokument Koncepce POKOS bude v digitální formě uložen u útvaru KŘ.   
Na webu AČR: České strategické dokumenty | Ministerstvo obrany 
 
Předseda BR uzavřel bod 6.1. bez usnesení:  
 
BR bere informaci POKOS na vědomí bez doplňujících opatření a dalších úkolů. 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 
 

 
6. 2,  Informace – Strategie rozvoje HZS ČR do roku 2030 
 
Vláda ČR v  lednu 2025 Usnesením č. 65, schválila Strategii rozvoje Hasičského 
záchranného sboru ČR do roku 2030.  
 
Tento dokument vytyčil tři prioritní oblasti strategického rozvoje sboru: 
1) pro plnění svých zákonných úkolů personálně zabezpečený HZS ČR 
2) moderně vybavený HZS ČR s moderním zázemím a pokročilými technologiemi 
3) podpora znalostního přístupu a vzdělávání při rozvoji akceschopnosti IZS, 
zvyšování úrovně bezpečnosti, ochrany obyvatelstva a krizového řízení 
 
Každá z uvedených priorit je podrobně analyzována, rozpracována a má vytyčeny 
cíle. Z našeho hlediska (bod 3) se jedná zejména o modernizaci systému požární 
ochrany a efektivní požární prevenci; rozvoj systému ochrany obyvatelstva a 
preventivně výchovné činnosti; posílení spolupráce a akceschopnosti IZS a 
prosazování zájmů HZS v mezinárodní spolupráci.  



 
Bezpečnostní rada obce s rozšířenou působností Ústí nad Orlicí                                                                                     

 6

Tento dokument je základem pro plánovanou novelizaci krizových zákonů a posun 
k novým trendům havarijního a krizového řízení ve vztahu garanta celé oblasti.  
    
Dokument Strategii rozvoje Hasičského záchranného sboru ČR do roku 2030 bude 
v digitální formě uložen u útvaru KŘ.   
 
Na webu HZS ČR : Vláda ČR schválila Strategii rozvoje HZS ČR do roku 2030 - Hasičský 
záchranný sbor České republiky 
 
Předseda BR uzavřel bod 6.2. bez usnesení:  
 
BR bere informaci POKOS na vědomí bez doplňujících opatření a dalších úkolů. 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 

 
 

6. 3. Informace – Výpis 1. jednání BRPk   
 
V září roku 2024 se uskutečnily krajské volby a byla ustanovena (jmenována) nová 
Bezpečnostní rada Pk. Její první jednání se uskutečnilo 13. prosince 2024. Na 
programu jednání bylo celkem 15 bodů. V prvním bodu byla informace o jmenování 
členů BRPk na volební období 2024-2028. V bodu č. 8 byl schválen Plán kontrol na 
rok 2025 v rámci povinností stanovených krizovým zákonem, v bodu 9 byl schválen 
Plán kontrol na rok 2025 v oblasti povinností stanovených zákonem o zajišťování 
obrany státu a zákonem o HOPKS. V bodu 14 byl schválen Plán cvičení orgánů KŘ 
a složek IZS Pk pro celé volební období. Zbývající body se týkaly vyhodnocení nebo 
informaci vztahující se ke kraji.  
Kompletní Výpis z jednání i jednotlivá usnesení jsou na webu. Pardubický kraj - 
Bezpečnostní rada Pardubického kraje .    
 
Předseda BR uzavřel bod 6.3 bez usnesení:  
 
BR bere informaci o prvním jednání BRPk na vědomí bez doplňujících opatření a 
dalších úkolů. 
 
Výsledek hlasování:                           Pro:    7 

              Proti:    0 
      Nehlasoval:   0 
      Zdržel se hlasování: 0 

 
 

  
V Ústí nad Orlicí dne: 1. července 2025           
 
Zpracoval:   
 

      Ing. Josef Nykodým, v. r. 
        tajemník bezpečnostní rady 
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Schválil:                 

 
Petr Hájek, v. r.  

předseda bezpečnostní rady 
 
 
Zpracováno v jediném výtisku 
Počet listů:                 7  
Počet příloh:       9; celkem listů: 14  
Počet E příloh            10; stran: 94      
Celkový počet listů:  115 listů                   
 

V listinné a elektronické formě uloženo na pracovišti krizového řízení. 
Členům BR zaslána informace o uložení v elektronické podobě na webu bez příloh 
dne: 2. července 2025 


